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Met deze brief informeren wij u vooraf over de onderwerpen die we vanmiddag met u willen

bespreken

Het zal u niet zijn ontgaan dat we geschokt zijn door het besluit van het kabinet om de

fitnessbranche gesloten te houden tot 1 September Een besluit dat in onze ogen gebaseerd lijkt op
willekeur en gebrek aan informatie We bieden u in deze brief en in het overleg vanmiddag

inhoudelijke argumenten aan waarom onze sector per 1 juni veilig en verantwoord open kan

Argumenten die we eerder al hebben vertaald naar maatregelen die zijn opgenomen in het protocol
verantwoord sporten Het protocol is reeds enkele weken bekend bij uw medewerkers

We hebben de brief opgebouwd in vijf delen

1 Kengetallen van de fitnessbranche

2 Fitnessbranche als aanjager van een gezonder en vitaler Nederland

3 Het traject tot dusver

4 Oplossingen voor het vraagstuk aerosol

5 Aanvullend steunpakket voor ondernemers in onze sector

Ad 1 Kengetallen van de fitnessbranche

We willen graag eerst algemene informatie over onze branche met u delen Er is immers de

afgelopen week door het kabinet in onze optiek een eenzijdig achterhaald en beschamend beeld

geschetst van een branche die jaarlijks 3 2 miljoen mensen in beweging krijgt en houdt Een branche

die bestaat uit een fijnmazig netwerk van ruim 4000 locaties waar 48 000 fte werkzaam zijn We zijn

de grootste werkgever in de sport De branche genereert in een normale situatie een omzet van 1 4

miljard euro Een branche met een groot landelijk en lokaal sportecosysteem Een branche die

bestaat uit MKB ondernemers uit ZZP ers en uit beursgenoteerde bedrijven Als branchevereniging
NL Actief hanteren we voor onze leden een kwaliteitskeurmerk waarin wet en regelgeving

onafhankelijk wordt getoetst net als de leveringsvoorwaarden die bedrijven hanteren Een branche

waarin hygiene en veiligheid een belangrijk uitgangspunt zijn en geen kostenpost waarop wordt

bezuinigd Ondersteunend aan deze kengetallen ontvangt u ons Manifest dat we eerder hebben

verzonden aan een aantal collega bewindslieden uit het Kabinet
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Ad 2 Fitnessbranche als aanjager van een gezonder en vitaler Nederland

De fitnessbranche is niet alleen een economische speler van formaat maar ook en vooral de

aanjager van een fysiek en mentaal gezonder fitter en vitaler Nederland ledere dag zet onze

branche zich in om mensen jong en oud te helpen aan en te begeleiden naar een gezondere

leefstijl en meer kwaliteit van leven Ook mensen met een aandoening behoren tot onze doelgroep

Wij werken samen met onder meer de Hersenstichting en ReumaNederland Door onze branche en

dus de bedrijven in onze sector gesloten te houden tot 1 September wordt de gezondheidsschade
die Nederland oploopt vergroot Als branche zijn wij een onderdeel van de oplossing om mensen

meer weerstand te laten opbouwen preventief en om mensen die getroffen zijn door het

coronavirus weer te helpen met hun revalidatie curatief

Ad 3 Het traject tot dusver

De fitnessbranche en wij als vertegenwoordiger van die branche hebben vorige week woensdag met

onbegrip en verontwaardiging kennis genomen van het besluit van het kabinet Niet alleen de

mededeling dat we pas vanaf 1 September open mogen maar ook het proces naar de

persconferentie toe hebben we als onacceptabel ervaren We hebben de afgelopen weken

veelvuldig overleg gehad met de betrokken ministeries we hebben het protocol verantwoord

sporten voor de fitnessbranche ingediend we hebben het Manifest opgesteld en contact gezocht
met het RIVM Juist daarom verbaasde het ons dat minister president Rutte tijdens zijn

persconferentie expliciet aangaf dat hij met NL Actief in gesprek wil om te bekijken of de

fitnesscentra eerder dan 1 September weer open kunnen Als het kabinet dit overleg met ons een

paar dagen eerder had gehouden dan hadden we de gelegenheid gehad om nog een keer

persoonlijk te kunnen toelichten waarom we als branche klaar zijn om weer open te gaan en waren

we vorige week woensdag niet overvallen door de termijn waarin de overheid de fitnesscentra pas

open wil laten gaan We vinden dat we van het kabinet mogen verwachten en verlangen dat ze de

fitnessbranche als een serieuze sector beschouwt en NL Actief als een volwaardige gesprekspartner
behandelt

Ad 4 Oplossingen voor het vraagstuk aerosol

Wat ons ook verbaast is hoeveel tijd het heeft gekost om de argumenten te achterhalen die aan het

besluit van het kabinet ten grondslag liggen In het contact met uw medewerkers werd ons eerder

duidelijk gemaakt dat we niet te hoge verwachtingen mochten hebben over direct open kunnen per

11 mei met als argument dat het iets met aerosol te maken had Er is nooit gesproken over 1

September en tot op de dag van vandaag is er geen schriftelijke onderbouwing aangeleverd wat het

onderzoek van het RIVM over aerosol precies heeft opgeleverd Niet in het advies van het OMT en

ook uw medewerkers is het nog niet gelukt om iets aan te leveren Dat verbaast ons want in andere

landen is wel onderzoek gedaan naar aerosol en de resultaten van dat onderzoek gaven geen

aanleiding om de fitnessclubs langer te sluiten In Nederland dus blijkbaar wel zelfs voor een periode
van enkele maanden Het lijkt ons dan ook niet meer dan redelijk dat we volledig inzicht krijgen in de

argumenten om onze branche zo lang op slot te houden en daarmee de bedrijven in de branche

economisch zo hard te raken

Daarom stellen we u de volgende twee vragen

1 Kunt u het RIVM vragen om duidelijk te maken wat het onderzoek naar aerosol heeft

opgeleverd
2 Waar zitten de twijfels van het RIVM en OMT

We hebben inmiddels zelf de resultaten van andere onderzoeken naar aerosol opgevraagd en

ontvangen We zijn van mening dat we op basis daarvan het OMT en RIVM kunnen overtuigen dat de

risico s die gepaard gaan met fitnessen beheersbaar zijn Dat is immers de analyse die ertoe heeft

geleid dat andere branches zoals de horeca theaters bioscopen en zelfs binnenzwembaden eerder

open mogen dan de fitnessbranche
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De basis voor ons voorstel is de analyse en protocollering die men in de fitnessbranche in Duitsland

toepast In Duitsland hebben de fitnesscentra gisteren 11 mei hun deuren weer geopend We

leveren bij deze brief het desbetreffende Duitse document aan Konzept zur Wiederoffnung von

Fitnessstudios nach dem Hohepunkt der COVID 19 Pandemie van de Technische Universiteit uit

Miinchen de Hogeschool uit Diisseldorf

We stellen voor om een aantal maatregelen over te nemen die men in Duitsland ook voIgt zie

paragraaf 4 4

Als er ventilatiesystemen beschikbaar zijn moet de luchtverversing op het maximaal toelaatbare

niveau worden ingesteld anders wordt regelmatige ventilatie aanbevolen Als het luchten

problemen veroorzaakt dan moet de training van het uithoudingsvermogen binnenshuis

worden vermeden

Trainingsapparaten zoals loopbanden steppers of fietsergometers mogen niet tegenover elkaar

worden geplaatst en moeten zo worden geplaatst dat er een afstand is van tenminste 1 5 meter

naar de zijkant en naar de achterkant en tenminste 2 meter naar de voorkant in de richting van

de ademhaling Als het niet mogelijk is om de apparatuur te reorganiseren mag deze niet

worden gebruikt voor training

Krachttrainingsapparatuur en gewichtsbanken moeten een afstand van minimaal 1 5 meter

garanderen of moeten worden verplaatst of tijdelijk worden geblokkeerd
Met betrekking tot krachttraining adviseren de auteurs om niet te streven naar een maximale

belasting en om voldoende pauzes te nemen tussen de trainingssets
Om potentieel hoge druppel en aerosolvorming te voorkomen door te ademen met een

snelheid van meer dan 50 l min raden wij aan om alleen te trainen met een lage of gemiddelde
intensiteit bijv tot ietwat hard op de Borg schaal of tot ongeveer 75 van de maximale

hartslag Lessen zoals spinning Zumba en Tabatatraining moeten niet worden gedaan omdat

dan zelfs op een afstand van 1 5 meter te veel mensen een te hoog ademminuutvolume

inademen en uitademen Intensieve duurtraining kan eventueel naar buiten worden verplaatst
De lessen moeten alleen met beweging ter plaatse worden gegeven om te voorkomen dat de

deelnemers te veel lucht inademen De posities van de matten moeten ook minstens 1 5 meter

verwijderd zijn van de volgende matten in elke richting Afhankelijk van de grootte van de

zaalruimte resulteert dit in een individueel bepaald maximum aantal deelnemers

Ons voorstel is om deze maatregelen op te nemen in ons branche specifieke protocol Dat protocol is

door uw medewerkers bekeken en op verschillende momenten als uitstekend gekwalificeerd De al

beschreven maatregelen als 1 5 meter afstand veiligheid hygiene net als handhaving en

communicatie blijven ook van toepassing Omdat we met reserveringssystemen werken weten alle

clubs precies wie wanneer heeft gesport Mocht er een besmetting worden geconstateerd dan

weten we met wie de besmette sporter in de club in contact is geweest

We brengen ook graag onder uw aandacht dat fitnesscentra ruim van opzet zijn De faciliteiten zijn

uitermate geschikt om op ruime afstand van elkaar te trainen Groepsgroottes van 30 of zelfs 100

personen die nu in de overheidsprotocollen worden aangegeven vallen in dergelijke ruimtes in het

niet Het valt niet te rijmen dat mensen wel met 30 man in een bar mogen van 60 m2 maar niet in

een ruimte van 1 500 m2 om te sporten

We voegen ons protocol als bijlage toe We denken dat met deze maatregelen aerosolvorming tot

een aanvaardbaar niveau terug te brengen is We zullen als daar behoefte aan is de komende dagen

verklaringen aanleveren van experts die deze aanname ondersteunen Dat pakket kunt u ter

beoordeling aanbieden aan het RIVM en OMT We verwachten echter wel transparantie vanuit het

RIVM en of OMT als het gaat over hun standpunt met betrekking tot ons voorstel Als VWS hierin

een intermediaire rol kan spelen is dat ook akkoord
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Er is een tweetal maatregelen waarover we graag een advies willen ontvangen vanuit de overheid

1 Het rapport spreekt over het verplicht stellen van gelaatsmaskers mond en neusbescherming

tenzij een sportschool een zeer goede ventilatie heeft en de leden afstanden van tenminste 1 5

meter en meerte alien tijde aan kunnen houden De sporter is slechts een uur aanwezig in de

ruimte We denken dat voor het personeel wellicht wel het advies moet gelden om mondkapjes
te dragen
Onze vraag aan u is dat zo

2 Verder zullen we de komende dagen oplossingsrichtingen aandragen als het gaat om

klimaatbeheersing en hetfilteren van lucht We verwijzen daarbij naar de bestaande richtlijnen
dat het Bouwbesluit voor verblijfsruimte met sportfunctie voorschrijft 6 5 dm3 s per persoon

23 4 m3 h per persoon Dat betekent ook dat lucht afgevoerd wordt en niet recirculeert

Onze vraag aan u heeft u meer informatie nodig met betrekking tot aanvullende technische

voorwaarden in de klimaatbeheersing

Als de overheid besluit dat de branche per 1 juni open kan kunnen we meelopen in de aantallen

van 30 mensen per keer en per 1 juli van 100 mensen zoals de horeca bioscopen en theaters

Ad 5 Aanvullend steunpakket voor ondernemers in onze sector

Uit bovenstaande blijkt duidelijk dat wij vinden dat de fitnessbranche er klaar voor is om 1 juni weer

open te gaan Dat de opening gefaseerd zal gaan en niet meteen de financiele verlichting zal

brengen die noodzakelijk is staat buiten kijf De 1 5 meter afstand en het nog tijdelijk gesloten
houden van bijvoorbeeld horeca en sauna betekent nog steeds omzetverlies en een grotere kans op

faillissementen en banenverlies voor de sector als geheel Daarom is aanvullende steun nog steeds

hard nodig

Het huidige steunpakket is onvoldoende en dekt niet alle kosten die voor veel fitnessondernemers

gewoon doorlopen We willen u nogmaals wijzen op de gigantische financiele uitdagingen waar

fitnessondernemers mee te maken hebben Wij maken er ons sterk voor dat fitnessondernemers

gecompenseerd worden op een manier die recht doet aan het ondernemerschap en de branche

waarin wij werken

Verder wijzen we u erop dat u inmiddels wel een steunpakket van 110 miljoen heeft vrijgemaakt
voor gemeenten en sportverenigingen terwijl fitness ondernemers nog geen enkele duidelijkheid
hebben hoe de overheid hen verder gaat ondersteunen in deze tijd

We verzoeken u daarom met klem om binnen het kabinet en bij uw collega minister van

Economische Zaken en Klimaat het belang van een aanvullend steunpakket te onderschrijven

We hopen u hiermee voldoende overtuigd te hebben van het grote belang dat de fitnessclubs hun

deuren kunnen openen Inmiddels besluiten per week steeds meer leden om hun sportclub niet

meer te steunen en het abonnement te stoppen Hiermee wordt de urgentie per week groter We

zijn ervan overtuigd dat we veilig en verantwoord open kunnen

Met vriendelijke groet

NLActief
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